
Incendiu  la  chiliile
Mănăstirii  “Sfinţii  Ierarhi
Nicolae şi Bretanion” din 23
August!
12 martie 2019 11:21

Pompierii  de  la  ISU  Dobrogea  intervin,  de  câteva  zeci  de
minute, la un incendiu în curtea Mănăstirii “Sfinţii Ierarhi
Nicolae şi Bretanion” din 23 August. Potrivit reprezentanților
ISU,  incendiul  a  cuprins  acoperișul  chiliilor  aflate  în
imediata apropiere a bisericii. „La locul intervenției sunt
peste 30 de pompieri cu 5 autospeciale de stingere cu apă şi
spumă şi o autospecială de lucru la înălţime din cadrul a 5 
subunităţi. La faţa locului se mai deplasează încă o autoscară
mecanică. Arde acoperişul generalizat, propagat şi la etajele
inferioare”, spun reprezentanții ISU Dobrogea.

UPDATE: potrivit martorilor, focul ar fi fost stins la această
oră.

Nava  Gărzii  de  Coastă  a
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încetat,  pentru  astăzi,
căutările celor trei marinari
12 martie 2019 11:21
Căutările celor trei pescari din 2 Mai au fost înterupte în
această seară. Acestea vor continua în cazul în care Garda de
Coastă  va  fi  solicitată,  de  către  Centrul  Maritim  de
Coordonare Constanţa (MRCC) să reia căutările și în zilele
următoare.

Bunuri  susceptibile  a  fi
contrafăcute  în  valoare  de
peste 10.000 lei, descoperite
de poliţiştii de frontieră de
la P.T.F. Vama Veche
12 martie 2019 11:21

Poliţiştii de frontieră din cadrul Gărzii de Coastă – Punctul
de Trecere a Frontierei Vama Veche au descoperit, ascunse
într-un  autovehicul  condus  de  un  cetăţean  român,  articole
vestimentare și parfumuri inscripţionate cu numele unor mărci
cunoscute, susceptibile a fi contrafăcute.
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În data de 10.03.2019, la Punctul de Trecere a Frontierei Vama
Veche, judeţul Constanţa, s-a prezentat pentru a intra în
ţară, la volanul unui autovehicul înmatriculat în România,
cetățeanul roman P.D., în vârstă de 28 de ani, însoțit de
B.G., de sex feminin, în vârstă de 25 de ani.

În  urma  controlului  efectuat  asupra  autovehiculului,
poliţiştii de frontieră au descoperit, ascunse în portbagaj și
printre  bagaje,  169  articole  vestimentare  și  30  flacoane
parfum, ce purtau însemnele unor mărci cunoscute, susceptibile
a fi contrafăcute.

Persoanele  în  cauză  au  declarat  că  bunurile  au  fost
achiziționate  din  Turcia  pentru  uz  personal  și  nu  dețin
documente legale pentru acestea.

Produsele, în valoare de aproximativ 10.440 lei dacă ar fi
fost comercializate ca bunuri de marcă, au fost ridicate în
vederea continuării cercetărilor, iar în cauză poliţiştii de
frontieră  efectuează  cercetări  sub  aspectul  săvârşirii
infracţiunii de punere în circulaţie a unui produs purtând o
marcă identică sau similară cu o marcă înregistrată.

550  de  sancțiuni
contravenționale,  în  valoare
totală  de  254.575  de  lei,
aplicate  de  polițiștii
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rutieri
12 martie 2019 11:21
În  perioada  6-10  martie  a.c.,  polițiștii  din  cadrul
Serviciului Rutier, Serviciului de Ordine Publică și Secției
Regionale  Poliție  Transporturi  Constanța  au  desfășurat  o
acțiune  pe  raza  județului  Constanța,  pentru  verificarea
legalității autovehiculelor transport persoane.

Peste 160 de polițiști din Constanța au acționat în sistem
integrat, în anumite intervale orare din perioada 6-10 martie
a.c., cu precădere în zona aerogărilor, autogărilor și gărilor
din județul Constanța. Astfel, au fost oprite pentru control
autovehiculele de transport persoane, ocazie cu care au fost
constatate 4 infracțiuni la regimul circulației rutiere.

Totodată, polițiștii constănțeni au aplicat 550 de sancțiuni
contravenționale, în valoare totală de 254.575 de lei, la OUG
195/2002 privind circulația pe drumurile publice.

Pe perioada acțiunii, polițiștii constănțeni au reținut 59 de
permise  de  conducere  și  au  retras  23  de  certificate  de
înmatriculare.

Problema  deșeurilor  marine,
ținută  sub  control  prin
amenzi  și  educație.
Municipalitățile  din  zona
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litorală,  absente  de  la
workshop
12 martie 2019 11:21

Peste 30 de reprezentanți ai instituțiilor abilitate să ia
măsuri în ceea ce privește reducerea deșeurilor de pe plajele
românești  au  fost  prezenți  la  workshop-ul  ”Implicarea
stakeholderilor în prevenirea și reducerea deșeurilor marine”,
ce a avut loc la Hotel IBIS Constanța, pe 5 martie. Scopul
workshop-ului  a  fost  de  a  interconecta  datele  privind
deșeurile marine, existente la nivelul instituțiilor publice
și  de  a  stabili  un  cadru  de  măsuri  privind  reducerea
deșeurilor.  Workshop-ul  face  parte  din  cadrul  proiectului
”Îmbunătățirea  accesului  public  la  datele  de  monitorizare
privind  deșeurile  marine  în  vederea  reducerii  poluării
marine”- MARLITER.

Printre participanții la workshop s-au numărat reprezentanți
ai  Administrației  Naționale  de  Pescuit  și  Acvacultură,
Ministerul  Mediului,  Apelor  și  Pădurilor,  Ministerul
Cercetării  și  Inovării,  APMCT,  Universitatea  Maritimă
Constanța,  Universitatea  Ovidius  Constanța,  Institutul
Național de Cercetare și Dezvoltare Marină ”Grigore Antipa”,
GeoEcoMar, INCDD Tulcea. Toți participanții au fost împărțiti
pe două grupuri de lucru, focusate pe 2 subiecte de interes:

Care sunt instituțiile care colectează date privind situația
deșeurilor marine și ce date au colectat?

Măsuri de management deșeuri aplicate până la ora actuală.
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Concluziile emise în urma acestor grupuri de lucru sunt:

O mică parte dintre instituții colectează acest tip de date,
fără a avea neapărat continuitate sau un istoric clar definit;

Interconectivitatea datelor este redusă, instituțiile nu fac
schimb de date privind situația deșeurilor;

Există foarte puține instituții care fac publice aceste tipuri
de date, care nu pot fi consultate public de către persoanele
direct interesate;

Problema  amendării  persoanelor  fizice  sau  juridice  care
poluează  plajele  rămâne  a  fi  discutată  ulterior,  momentan
existând prea puține date legate de cadrul legal în care poate
fi făcut acest lucru.

”Este nevoie de o armonizare a metodelor de colectare date,
multe instituții fie nu au început să colecteze aceste date,
fie au date sporadice și punctuale. Cele mai importante măsuri
de reducere a deșeurilor găsite în cadrul workshop-ului țin de
educație și sancționare. Cu toate că a fost o diversitate a
prezenței în rândul autorităților, ținem să spunem că de la
întâlnire au lipsit reprezentanții municipalităților din zona
litorală, acestea fiind o sursă importantă în ceea ce privește
deșeurile”, a declarat Mihaela Cândea Mirea, director executiv
ONG Mare Nostrum.

Pornind de la direcția educație, identificată în prima zi de
workshop, pe 6 martie- în a doua zi de workshop, a fost rândul
cadrelor didactice de a vedea cum poate fi redusă cantitatea
de deșeuri marine.

Peste 40 de cadre didactice au participat activ la întâlnire
și au asimilat atât informațiile necesare, cât și modalitățile
practice de a reduce cantitatea de deșeuri: ”Educația pentru
dezvoltare durabilă este un concept pe care mizăm de fiecare
dată.  Dacă  oamenii  sunt  învățați  din  școală  cum  pot  fi
responsabili, lucrurile se schimbă în bine. Cadrele didactice



prezente la eveniment au găsit soluții pentru acest aspect,
prin activități și jocuri interactive cu elevii, care să îi
determine să pună mai mult preț pe faptul că deșeurile trebuie
aruncate la coș. În urma acestui workshop, cadrele didactice
au învățat cum pot monitoriza deșeurile sau cum pot organiza
mini-acțiuni  de  monitorizare  a  plajelor,  în  ideea  de  a
responsabiliza  elevii  și  de  a  ține  sub  control  această
problemă”,  spune  Andreea  Ștefania  Ionașcu,  coordonator
Departament Educație pentru Dezvoltare Durabilă.

Workshop-ul  este  organizat  în  cadrul  proiectului
”Îmbunătățirea  accesului  public  la  datele  de  monitorizare
privind deșeurile marine în vederea reducerii poluării marine
în bazinul Mării Negre”, finanțat prin Programul Operațional
Black Sea Basin 2014-2020. Obiectivul general al proiectului
este de a promova o integrare transfrontalieră mai puternică a
informațiilor,  cunoștințelor  și  expertizei  în  domeniul
monitorizării mediului și a problemelor deșeurilor marine în
bazinul Mării Negre.

Reîncep căutările celor trei
pescari din 2 Mai!
12 martie 2019 11:21
La solicitarea MRCC Garda de Coastă a reînceput căutările
celor trei pescari dispăruți pe mare pe 6 martie. În cursul
zilei d ieri, căutările bărbaților fuseseră întrerupte, din
cauza vântului puternic.
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Elevii  Liceului  Teoretic
”Callatis”  au  participat  la
Proiectul  Erasmus  +
desfăşurat în Cipru
12 martie 2019 11:21

 

În perioada 11 februarie – 1 martie 2019, un grup format din
16 elevi, de la clasa a XI-a B, Liceul Teoretic ”Callatis”
Mangalia, însoțiți de directorul instituției, Iuliana Corina
Mihalache și profesorii Vianora Avădănei și Gabriela Maria
Popa, a efectuat o deplasare în Cipru, la Paphos. Mobilitatea
a fost prilejuită de participarea elevilor din fluxul al II-
lea  la  Proiectul  Erasmus  +,  cu  titlul  ”Analiști  și
programatori români formați pe piața europeană a muncii”, din
cadrul Programului Uniunii Europene pentru educație, formare
profesională, tineret și sport 2014-2020, derulat prin Agenția
națională pentru programe comunitare în Domeniul Educației și
Formării  profesionale  din  cadrul  Ministerului  Educației
Naționale.
În timpul stagiului de pregătire profesională, elevii au avut
posibilitatea să lucreze 6 ore pe zi într-o firmă cipriotă,
perfecționându-și și îmbogățindu-și cunoștințele din domeniul
informaticii,  în  primul  rând,  dar  au  avut  ocazia  să-și
îmbogățească  și  alte  cunoștințe  și  abilități,  cum  ar  fi:
lingvistice  (limba  engleză  și  greacă),  manageriale,  de
comunicare și colaborare în echipă, de respectare a normelor
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în firmele de stagiu, de punctualitate, de orientare.
În timpul liber, elevii au participat la programe culturale,
având posibilitatea să cunoască istoria și cultura Ciprului,
dar,  în  același  timp,  au  împărtășit  din  tradițiile  și
obiceiurile  românești.Un  exemplu  în  acest  sens  a  fost
sărbătoarea  de  1  Martie,  când,  delegația  română  a  oferit
mărțișoare,  explicând  semnificația  și  istoria  acestei
tradiții.
Elevii Liceului Teoretic ”Callatis” au fost foarte apreciați
și  lăudați  pentru  seriozitatea  cu  care  si-au  îndeplinit
sarcinile de lucru, pentru nivelul de cunoștințe în domeniul
informaticii, pentru creativitatea și entuziasmul lor, primind
Certificate de recunoaștere a experienței și a competențelor
și Certificate Europass Mobility. În același timp, gazdele
nostre au adresat mulțumiri părinților și profesorilor pentru
comportamentul elevilor pe toată durata derulării stagiului.
În semn de recunoaștere a valorii elevilor români, profesorii
formatori ne-au propus colaborări și pentru viitor.
La întoarcerea acasă, elevii și-au arătat aprecierea pentru
programul Erasmus+, care le-a oferit șansa de a se forma ca
ajutor de analist programator pe piața europeană a muncii ,
dar și o șansă de dezvoltare personală.

Simularea  evaluării
naționale, 11-13 martie 2019
12 martie 2019 11:21
Conform  Calendarului  simulării  evaluării  naționale  pentru
elevii clasei a VIII-a și al simulării probelor scrise ale
examenului de bacalaureat național, în anul școlar 2018 –
2019, (Anexa 1) luni, 11 martie a.c., va avea loc proba scrisă
la disciplina Limba și literatura română, urmând ca marți, 12
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martie a.c., să se desfășoare proba la Matematică. În acest
an, la simularea evaluării participă și elevii clasei a VII-a.
Astfel, 12.536 de elevi înscriși la începutul anului școlar
2018-2019 (6077 – clasa a VIII-a și 6459 – clasa a VII-a) vor
susține probele scrise în cele 125 de unități de învățământ
(Anexa 2), începând cu ora 9.00. Accesul elevilor este permis
până la ora 8.30, iar timpul destinat elaborării lucrării
scrise este de două ore, începând din momentul în care s-a
încheiat distribuirea subiectelor fotocopiate pentru fiecare
candidat. Afişarea rezultatelor este programată pentru data de
22 martie. La solicitarea scrisă a elevului sau a părintelui,
notele obținute la simulările naționale pot fi trecute în
catalog.
Lucrările scrise se vor evalua de către profesori din unitatea
de  învățământ  în  care  se  desfășoară  simularea  națională.
Rezultatele  obținute  de  elevi  la  aceste  simulări  sunt
analizate la nivelul fiecărei clase, prin discuții individuale
cu elevii, dezbateri la nivelul clasei, ședințe cu părinții,
precum  și  la  nivelul  consiliului  profesoral  în  vederea
adoptării  măsurilor  adecvate  pentru  îmbunătățirea
performanțelor  școlare.

Pentru remedierea unei avarii
RAJA,  lipsă  apă  în  zona
Abator!
12 martie 2019 11:21
Pentru  remedierea  unei  avarii  survenită  la  conducta  de
alimentare  cu  apă,  cu  diametrul  de  100  mm,  de  pe  strada
Profesor Gheorghe Murgoci, din municipiul Constanța, RAJA SA a
fost nevoită să întrerupă furnizarea apei potabile astăzi, 08
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martie 2019, în intervalul orar 08,30 – 13,00.
Sunt afectați de lipsa apei toți consumatorii din zona Abator.
Ne cerem scuze pentru neplăcerile create abonaților din zonă,
pe care îi asigurăm că echipele de intervenție vor face tot
posibilul pentru finalizarea lucrărilor și reluarea furnizării
apei potabile în cel mai scurt timp.

Încă nu au fost găsiți cei
trei  bărbați  dispăruți  pe
mare miercuri seară!
12 martie 2019 11:21
La solicitarea MRCC Constanța, două mijloace de mobilitate
navala  din  cadrul  Gărzii  de  Coastă  au  reluat  acțiunea  de
cautare a celor trei pescari dispăruți in data de 06.03.2019.

Remintim cititorilor că miercuri seară, în jurul orei 20.30,
politiștii de frontieră din cadrul Gărzii de Coastă Constanța
(structura din Mangalia) au fost informați telefonic despre
faptul că o ambarcaţiune de pescuit, în care se aflau trei
persoane, aflată la pescuit în zona 2 Mai, de la ora 14.00, nu
s-a întors în port și nu poate fi contactată.
Imediat dupa primirea apelului, de la nivelul Garzii de Coastă
au fost dispuse masuri operative constând în efectuarea unei
misiuni cu două nave ale Grupului de Nave Mangalia, pentru
gasirea ambarcatiunii, respectiv a persoanelor in cauză.
De  asemenea,  prin  canalele  de  cooperare  ale  Politiei  de
Frontiera au fost informate autoritățile de frontieră bulgare
și MRCC.
Acțiunea  de  cautare  si  salvare  este  în  desfășurare  sub
coordonarea MRCC Constanta, nava Poliției de Frontieră fiind
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desemnată coordonator la fața locului.

Căutările continuă și la această oră, cu două mijloace de
mobilitate  navală  ale  Gărzii  de  Coastă  și  una  din  cadrul
ARSVOM  și  în  apele  bulgărești.  De  asemenea  la  căutări
participă și autoritățile din R. Bulgaria. Cei trei bărbați au
vârste cuprinse între 50 și 65 de ani.

Argint  și  bronz  pentru
pugilistele  Mangaliei,  la
Cupa României de box feminin
12 martie 2019 11:21

Comunicat de presă

În perioada 26 februarie-3 martie, în complexul „Lia Manoliu”
din Bucureşti, a avut loc Cupa României la box, categoria
feminin-senioare,  tineret,  junioare  şi  cadete,  în  cadrul
căreia pugilistele Mangaliei au obţinut o medalie de argint şi
două  de  bronz.  Municipiul  Mangalia  a  fost  reprezentat  de
cluburile Litoral Mangalia, condus de Robert Condruț, avându-i
ca  antrenori  pe  Gheorghe  Sbenghea  și  Barbu  Florescu  și
Callatis Mangalia, antrenor fiind Nicu Chioveanu. Sportivele
Narcis Sali (75 kg) și Mihaela Chirițescu (50 Kg), coordonate
de Nicu Chioveanu au reușit frumoase victorii la tineret,
concretizate în medalii de argint, respectiv bronz. Medalie de
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bronz  a  câștigat  la  cadete  și  pugilista  de  doar  12  ani,
Florina Parvana (43 Kg), antrenată de Gheorghe Zbenghea și
Barbu  Florescu.  Antrenorii  clubului  Litoral  Mangalia  sunt
încrezători și în participarea la Cupa României-seniori, a
sportivilor  Vasile  Mihalache  și  Vasile  Cojocaru,  ultimul
medaliat cu bronz, anul trecut, la aceeași competiție. Cu
acest prilej, preşedinții clubului de box Litoral Mangalia,
antrenorii  şi  sportivele  medaliate  mulţumesc  tuturor  celor
care s-au implicat în susţinerea participării lor la această
competiţie.

Spitalul  Judeţean  Constanţa
revine la programul normal de
vizită
12 martie 2019 11:21
Ca urmare a adresei DSP nr.4306/05.03.2019, potrivit căreia în
ultimele  3  săptămâni  activitatea  gripală  a  înregistrat  un
trend  descrescător,  conducerea  SCJU  “Sf.  Apostol  Andrei”
Constanța  anunță  că  începând  de  astăzi,  05.03.2019,  este
permis accesul vizitatorilor în Spitalul Clinic Județean de
Urgență  “Sf. Apostol Andrei” Constanța . Astfel, programul de
vizită este următorul:

Luni- vineri: 13:30- 20:00

Sâmbătă: 11:00- 20:00

Duminică: 11:00- 20:00

Sărbători Legale: 11:00- 20:00

Terapie intensivă zilnic: 13:30 – 14:30
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În continuare însă, numărul de vizitatori va fi limitat, fiind
permis accesul pentru 1-2 vizitatori/pacient.

Reguli de efectuare a vizitei:

* Vizita va fi cât mai scurtă pentru a nu obosi bolnavul;

* De preferat, se va face de către o singură persoană pentru a
evita
supraaglomerarea din salon;

* Nu se va sta pe patul pacientului şi nu se vor pune pe patul
acestuia
haine, genţi, sacoşe etc;

*  Pe  tot  parcursul  vizitei,  atitudinea  trebuie  să  fie
civilizată  şi  nu  se  vor
crea stări de tensiune;

* Fumatul este strict interzis atât în curtea, cât și în
incinta Spitalulului Clinic Judeţean de Urgenţă Constanţa.

 

Avarie RAJA pe strada Poiana
din oraşul Ovidiu!
12 martie 2019 11:21
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Pentru  remedierea  unei  avarii  survenită   la  conducta  de
alimentare cu apă, cu diametrul 150 mm,  de pe strada Poiana,
din  oraşul  Ovidiu,  RAJA  SA  a  fost  nevoită  să  întrerupă
furnizarea apei potabile astăzi, 06 martie 2019, în intervalul
orar  12,00 – 15,00.

Sunt  afectați  de  lipsa  apei  consumatorii  de  pe  străzile
Poiana, Mugurel şi Trandafirului.

Ne cerem scuze pentru neplăcerile create abonaților pe care
îi asigurăm că echipele de intervenție vor face tot posibilul
pentru finalizarea reparațiilor și reluarea furnizării apei
potabile în cel mai scurt timp.

 

Aproximativ  160  grame
bijuterii  din  metal  galben,
fără  documente  legale,
confiscate  de  polițiștii  de
frontieră  în  P.T.F.  Vama
Veche
12 martie 2019 11:21
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Poliţiştii  de  frontieră  din  cadrul  Gărzii  de  Coastă  au
descoperit  în  P.T.F.  Vama  Veche  aproximativ  160  grame
bijuterii din metal galben, susceptibile a fi din aur și fără
documente legale, care urmau să fie introduse ilegal în ţară.

 

În data de 07.03.2019, polițiștii de frontieră din cadrul
Punctului  de  Trecere  a  Frontierei  Vama  Veche  au  efectuat
controlul  specific,  pe  sensul  de  intrare  în  ţară,  asupra
pasagerilor dintr-un autocar ce efectua curse pe ruta Turcia –
România.

Astfel,  colegii  noștri  au  descoperit  asupra  unui  bărbat,
cetățean român, în vârstă de 36 de ani, aproximativ 160 grame
bijuterii din metal galben (brățări, lanțuri, inele, cercei și
pandante), susceptibile a fi din aur.

Persoana  în  cauză  nu  declarase  bunurile  și  nici  nu  avea
documente  de  proveniență  sau  autorizație  de  a  efectua
operațiuni  cu  metale  prețioase.

Bijuteriile, în valoare de aproximativ 27.680 lei, au fost
ridicate  în  vederea  confiscării,  urmând  a  fi  predate  în
vederea expertizării la Trezoreria Constanța, iar poliţiştii
de  frontieră  l-au  sancționat  contravențional  pe  bărbat  cu
amendă  în  cuantum  de  5.000  lei,  conform  art.  18  din  OUG
190/2000 republicată.



Trei  persoane,  dispărute  pe
mare. Sunt căutate de 12 ore
de  autoritățile  române  și
bulgare!
12 martie 2019 11:21
Ieri seară, în jurul orei 20.30, politiștii de frontieră din
cadrul Gărzii de Coastă Constanța (structura din Mangalia) au
fost informați telefonic despre faptul că o ambarcaţiune de
pescuit, în care se aflau trei persoane, aflată la pescuit în
zona 2 Mai, de la ora 14.00, nu s-a întors în port și nu poate
fi contactată.
Imediat dupa primirea apelului, de la nivelul Garzii de Coastă
au fost dispuse masuri operative constând în efectuarea unei
misiuni cu două nave ale Grupului de Nave Mangalia, pentru
gasirea ambarcatiunii, respectiv a persoanelor in cauză.
De  asemenea,  prin  canalele  de  cooperare  ale  Politiei  de
Frontiera au fost informate autoritățile de frontieră bulgare
și MRCC.
Acțiunea  de  cautare  si  salvare  este  în  desfășurare  sub
coordonarea MRCC Constanta, nava Poliției de Frontieră fiind
desemnată coordonator la fața locului.

Căutările continuă și la această oră.

UPDATE: În aceste moment căutarile continuă cu 3 mijloace de
mobilitate  navală  ale  Gărzii  de  Coastă  și  una  din  cadrul
ARSVOM  și  în  apele  bulgărești.  De  asemenea  la  căutări
participă și autoritățile din R. Bulgaria. Cei trei bărbați au
vârste cuprinse între 50 și 65 de ani.
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Primăria Mangalia lucrează la
parcări,  alei  pietonale  și
spații verzi
12 martie 2019 11:21

 

Primăria  Municipiului  Mangalia  a  început  lucrările  de
curățenie  și  igienizare  pe  locul  fostelor  garaje  demolate
recent, în mai multe zone ale orașului. Într-o primă etapă,
astfel de lucrări se derulează în zona străzii Rozelor, unde,
ulterior, vor fi amenajate parcările de reședință. Astfel, se
ridică  molozul  și  resturile  de  construcții  rămase  de  la
garajele demolate, se nivelează terenul și se crează astfel
spații pentru ca locatarii să-și poată parca mașinile, până la
delimitarea parcărilor de reședință. În paralel, în același
cartier, continuă lucrările de montare a pavelelor, pe aleile
pietonale și cele adiacente din jurul blocurilor, precum și pe
cele de acces în blocuri. Alte intervenții pe domeniul public
constau  în  desființarea  gardurilor  metalice  din  perimetrul
blocurilor și amenajarea spațiilor verzi, dar și plantarea de
flori  și  gazon.  ”Odată  cu  venirea  primăverii,  continuăm
lucrările de întreținere și modernizare a domeniului public.
Am început cu degajarea terenului de molozul lăsat în urmă, de
către proprietarii care și-au demolat garajele și nu au adus
terenul  la  starea  inițială,  pentru  a  evita  potențialele
accidente în aceste zone. Totodată, pe mai multe străzi din
acest cartier, continuăm montarea pavelelor pe trotuare și pe
aleile de acces în blocuri. În plus, am scos la curățenie
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angajații Primăriei și în fiecare săptămână vom igieniza câte
un cartier. Pentru a avea un oraș îngrijit, toți locuitorii
Mangaliei trebuie să înțeleagă că acest efort este în zadar,
dacă nu păstrăm curățenia”, a precizat primarul Radu Cristian.
Lucrările de sistematizare a cartierelor orașului vor continua
și  în  alte  zone  unde  au  existat  garaje,  prin  amenajarea
parcărilor  de  reședință,  alei  pietonale,  spații  verzi  și
locuri de joacă.

Se  întrerupe  curentul
electric,  în  mai  multe
cartiere din oraș
12 martie 2019 11:21

Pentru  lucrările  anuale  de  reparaţii  şi  întreţinere  a
instalaţiilor şi reţelelor electrice, precum şi a posturilor
de transformare, SC E-Distribuţie Dobrogea SA – Zona MT-JT
Constanţa, anunţă întreruperea totală a furnizării energiei
electrice,  în  municipiul  Mangalia,  în  zilele  de  marţi,
miercuri şi joi, după următorul program:

– marţi, 5 martie, între orele 09.00 – 13.00, pe străzile:
Maramureșului,  Banatului,  Demetrios  Calatianul  (parțial),
Transilvaniei (parțial), Olteniei, Ateliere, blocurile OS7a,
sc. A și B, bloc OS7b, sc. A și B, bl. P1, sc. A, B și C, bl.
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P2, sc. A, B și C, respectiv bl. P3, sc. A, B și C;
– miercuri, 6 martie, între orele 09.00 – 13.00, la blocurile
1 – 11, inclusiv spațiile comerciale aferente, bl. E1, sc. A,
B și C, bl. B1, sc. A, bl. B2, sc. Ași B, bl. A, sc. A și B,
zona Piața Eminescu-inclusiv spațiile comerciale, Hotelurile:
Solymar, Corsa, Brise, Zefir, Vile Speciale, str. Frumoasei,
SC. Balneomed, respectiv Galeriile Maria;
– joi, 7 martie, între orele 09.00 – 13.00, pe străzile:
Crișanei, Moldovei, Transilvaniei, Apostol Andrei, Demetrios
Calatianul,  Dobrogei,  Bucovinei,  Oituz  (parțial),  Munteniei
(parțial), respectiv str. Maramureșului (parțial).

În 2018, la Spitalul  Clinic
Județean de Urgență Constanța
s-a  efectuat  prima  prima
intervenție  de  reconstrucție
de  mandibulă  cu  țesuturi
proprii liber transferate!
12 martie 2019 11:21

 

Spitalul  Clinic Județean de Urgență “Sf. Apostol Andrei”
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Constanta, dispune de 1.300 paturi spitalizare continuă si 78
paturi  de  spitalizare  de  zi.  Unitatea  furnizeaza  servicii
medicale spitalicești continue, de zi, în cabinete din cadrul
ambulatorului integrat al spitalului si cabinetele medicale de
specialitate, în Centrul de Hemodializa, precum și în Unitatea
de Primiri Urgențe.

In anul 2018, au fost externați 55.654 pacienți , reprezentând
98,8% din totalul pacienților internați.

Medicii din cadrul Unității Primiri Urgențe au consultat în
anul 2018, 140.449 pacienți. Din totalul acestora, 36.652 au
fost internați.

Comparativ cu anul 2017, în 2018 s-a constatat o creștere a
numărului de pacienți.

Astfel, în 2017 au fost 55.561 pacienți externați, iar în
2018, 55.654 pacienți externați. De asemenea, dacă în 2017 s-
au  prezentat  la  Unitatea  de  Primiri  Urgențe  133.000  de
pacienți, anul trecut au solicitat îngrijiri medicale 140.449
de persoane.

Din punct de vedere al circumstantelor spitalizării , cei mai
mulți pacienți au fost internați prin urgență (65,88%), cu
trimitere de la medicul specialist 24,55% și cu trimitere de
la medicul de familie- 9,05%.

Din punct de vedere al numărului de pacienți tratați, cu cele
mai multe cazuri sunt secțiile: Pediatrie (7503), Obstetrică
Ginecologie (7492 – 4735 OG1 și 2757 OG2), Medicină Internă
(6762   –   din  care,   4087  Medicină  internă  I),
Cardiologie-3617,  Neurologie  –  3294.

79,66% din total pacienți externați de pe secțiile cu profil
chirurgicale, au fost supuși unor intervenții chirurgicale (
mai mare cu 12,69 față de 66,97% nivel național). Durata medie
de spitalizare preoperatorie- 0,8 zile iar durata medie de
spitalizare postoperatorie a fost de 3,9 zile.



În regim de spitalizare de zi au fost rezolvate 17.199 cazuri.
(55.654  spitalizare continuă + 17.199 sp. de zi = 72.853
spitalizări)

Consultații și tratamente de tip ambulator :

Total consultatii în ambulator = 159.183, din care :

-Ambulator integrat   93.863

-Cabinete de specialitate din structura spitalului (Oncologie,
Diabet,

Medicină sportivă, Planning familial si CSM adulti si copii 
65.320

-Total tratamente în ambulator =  29.679 (31,62% din totalul
pacienților consultați

în Ambulatoriul integrat)

Din  punct  de  vedere  al  infectiilor  asociate  asistenţei
medicale,  în  cursul  anului  2018,   SPIAAM  (serviciul  de
prevenire  al  infecțiilor  asociate  asistenței  medicale)  a
efectuat 1474 controale igienico-sanitare din care 385 au fost
insotite  de recoltare de probe,  s-au verificat 40129 foi de
observatie pentru depistarea infecţiilor asociate asistenţei
medicale în unitatea sanitara și s-au efectuat 964  anchete
epidemiologice.  In  urma  acestora  au  fost  depistate  218
infectii  asociate  asistentei  medicale  (137  digestive,  41
respiratorii, ș.a. )

Din punct de vedere al resurselor umane, în anul 2018 au fost
angajați 15 medici. In momentul de față nu există deficit de
personal  medical  iar  în  cadrul  SCJU  lucrează  590  medici
rezidenți.

 

PREMIERE MEDICALE ÎN ANUL 2018



– În luna iunie a fost dat în folosință Angiograful primit de
către  SCJU  în  cadrul  proiectului  European  “Dezvoltarea
infrastructurii publice de cercetare, dezvoltare și crearea de
noi  infrastructuri – DIPCDCI”. Tot atunci, o echipă de medici
din cadrul Institutului Clinic Fundeni a efectuat  prima 
chemoembolizare  s-au  efectuat  primele  chemoembolizări  .  In
total,  anul  trecut,  7  pacienti  au  beneficiat  de
chemoembolizari  (2  sau  3  ședinte/  pacient).

– Tot în cursul anului trecut, mai mulți pacienți aflați în
stare critică au fost salvați de medicii din cadrul SCJU, prin
aplicarea  unui  procedeu  numit  plasmafereză.   Plasmafereza
terapeutică  se  aplică  în  funcție  de  contextul  bolii,  fie
singură, fie asociată terapiei clasice, având indicație de
urgență sau de susținere / temporizare, permițând pacientului
sau unui organ lezat sa depășească o situație critică. Prin
procesul de epurare (curățire), plasmafereza devine o terapie
utilă bolnavului ajutând medicul curant, ea putand fi folosită
în asociere cu tratamentul clasic pe care il poate potența.
Plasmafereza  este  cea  mai  sigură  metodă  de  detoxifiere  a
organismului  neavând  efectele  secundare  ale  medicației
chimice.

–  A  fost  efectuată  prima  reconstrucție  de  mandibulă  cu
țesuturi proprii liber transferate

O echipa mixtă de chirurgi OMF și plasticieni din cadrul SCJU
“Sf.  Apostol  Andrei”  Constanța  a  realizat,  în  premieră,
reconstrucția regiunii mandibulare la un pacient cu cancer al
cavității orale.

Intervenția a durat mai bine de 10 ore și a presupus două
etape  .  Mai  întâi  s-a  efectuat  excizia  zonei  afectate  de
cancer, adică  jumătatea dreaptă a mandibulei, țesuturile moi
ce formează planșeul bucal și ganglionii limfatici cervicali
drepți . Această intervenție a fost realizată de echipa de
chirurgi OMF formată din dr. Vlad Daniel si conf. dr. Adrian
Creangă. După acest prim timp, a urmat timpul reconstructiv. O



echipă de chirurgi plasticieni formată din dr. Anca Oprescu si
dr. Altai Gelal cărora li s-a alăturat dr. Căpățână Raluca,
medic  rezident  chirurgie  plastică  la  Spitalul  Sf.  Ioan
București și dr. Șerbănică Răzvan, medic rezident chirurgie
generală,  a  refăcut  regiunea  mandibulară.  Intervenția  a
presupus  recoltarea  unui  lambou  compozit  ,  osteo-musculo-
cutanat de la nivelul gambei (alcătuit din fibula, flexorul
lung al halucelului și o paletă cutanată, toate bazate pe
artera peronieră și venele comitante) din care a fost modelată
o nouă mandibulă dreaptă. Aceste țesuturi au fost transferate
liber, folosind tehnici de microchirurgie, la nivelul feței,
astfel încât la încheierea intervenției , anatomia zonei a
fost complet refăcută. Un al doilea pacient , diagnosticat cu
un  cancer  al  limbii  si  planseului  cavitatii  orale,  a
beneficiat de un lambou liber transferat. Defectul rămas după
indepartarea leziunii a fost inchis cu tesuturi recoltate de
la nivelul antebratului.

-O echipă de medici din cadrul secției clinice Ortopedie –
Traumatologie   a  utilizat  pentru  prima  dată,  în  cadrul
Spitalului Clinic Județean de Urgență “Sf. Apostol Andrei”
metoda  inovativă  de  reparare  biologică  a  defectelor  de
cartilaj articular. Noutatea în cazul acestei intervenții este
că s-a folosit o matrice de colagen care duce la regenerarea
cartilajului articular, in cazul defectelor bine delimitate,
la pacientii cu varste cuprinse intre 18 si 55 ani. Astfel de
intervenții s-au mai realizat în alte centre medicale din țară
,  dar,  niciodată   în  cadrul  SCJU  “Sf.  Apostol  Andrei”
Constanța.

-In luna decembrie 2018 a fost efectuată prima tromboliză la
Spitalul  Clinic  Județean  “Sf.  Apostol  Andrei”  Constanța.
Procedura medicală a fost realizată cu succes, la o pacientă
care a suferit un accident vascular cerebral și care a fost
adusă la spital în mai puțin de o oră de la producerea 
accidentului  vascular.   Tromboliza  este  metoda  terapeutică
necesară  pacienţilor  care  au  suferit  un  accident  vascular



cerebral  ischemic  și  constă  în  injectarea
unei  substante  trombolitice  (denumită  și  fibrinolitică),
capabilă sa dizolve un cheag format pe vasul de sânge. Medicii
neurologi din cadrul SCJU au participat inițial la o simulare
națională, desfășurată sub observația directă a mai multor
specialiști veniți de la Spitalul Universitar din București.
In cadrul simulării, au pus în aplicare protocolul național
pentru efectuarea trombolizei. Din luna decembrie și până acum
peste 15 pacienți au beneficiat de tromboliză.

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Concert Cristi Minculescu la
Mangalia
12 martie 2019 11:21
 

În perioada lunii martie, Direcția Cultură și Sport va găzdui

http://www.sfatulmedicului.ro/Prim-ajutor/intoxicatia-cu-substante-chimice-medicamentoase-barbiturice-neuroleptice_1749
http://www.sfatulmedicului.ro/dictionar-medical/fibrinolitic_3481
https://editiadesud.ro/concert-cristi-minculescu-la-mangalia/
https://editiadesud.ro/concert-cristi-minculescu-la-mangalia/


următoarele evenimente:

Stand Up Comedy: Costel & Raul Gheba și Vlad Bieltz1.

Costel, unul dintre cei mai populari comedianți români vine la
Mangalia. Râdem la glumele lui de peste 10 ani, încă de când
era în trupa Deko și o vom face și duminică, 17 martie la ora
19.30 la Casa de Cultură din Mangalia.

În deschidere: Raul Gheba & Vlad Bieltz.
Prețul biletului este 35 de lei.
Spectacol nerecomandat persoanelor sub 16 ani.
Info și rezervări – 0341566915/ 0751268332
Biletele pot fi achiziționate în următorul interval orar: Luni
– 08.00-16:00, Marți, Miercuri, Joi – 08:00-17.00, Vineri –
08:00-13.00.
Persoanele cu dizabilități locomotorii beneficiază de intrare
gratuită.

 

Concert – Cristi Minculescu, Valter & Boro – Turneu2.
Învingători

De fiecare dată când îi vezi pe CRISTI MINCULESCU (voce),
VALTER POPA (chitară solo) şi DORU BOROBEICĂ (bass), ai în
față întreaga istorie a rock-ului românesc, ai in față pe trei
dintre cei mai iubiți artişti romani, fără să aibă nevoie de
vreo  prezentare.  Simplu,  ei  sunt  acum  Cristi  Minculescu,
Valter & Boro – Bună seara, prieteni!. Lor li s-a alăturat
anul trecut, providențial, Mihai Dumitrescu, la tobe.

Sâmbătă, 23 martie, orele 19:30, Casa de Cultura Mangalia.
Pretul unui bilet este de 60 de lei .
Info și rezervări – 0341566915/ 0751268332
Biletele pot fi achiziționate în următorul interval orar: Luni
– 08.00-16:00, Marți, Miercuri, Joi – 08:00-17.00, Vineri –
08:00-13.00.



Persoanele cu dizabilități locomotorii beneficiază de intrare
gratuită.

 

Peste 200 grame bijuterii din
metal galben, fără documente
legale,  confiscate  de
polițiștii  de  frontieră  în
P.T.F. Vama Veche
12 martie 2019 11:21

Poliţiştii  de  frontieră  din  cadrul  Gărzii  de  Coastă  au
descoperit în P.T.F. Vama Veche peste 200 grame bijuterii din
metal galben, susceptibile a fi din aur și fără documente
legale, care urmau să fie introduse ilegal în ţară.

În data de 03.03.2019, acționând în baza unei informaţii,
polițiștii de frontieră din cadrul Punctului de Trecere a
Frontierei  Vama  Veche  au  efectuat  controlul  specific,  pe
sensul de intrare în ţară, asupra pasagerilor dintr-un autocar
ce efectua curse pe ruta Turcia – România.
Astfel,  polițiștii  de  frontieră  au  descoperit  asupra  unui
bărbat, cetățean român, în vârstă de 45 de ani, 216 grame
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bijuterii din metal galben (brățări, lanțuri, inele, cercei și
pandante), susceptibile a fi din aur.
Persoana  în  cauză  nu  declarase  bunurile  și  nici  nu  avea
documente  de  proveniență  sau  autorizație  de  a  efectua
operațiuni  cu  metale  prețioase.
Bijuteriile, în valoare de aproximativ 37.800 lei, au fost
ridicate  în  vederea  confiscării,  urmând  a  fi  predate  în
vederea expertizării la Trezoreria Constanța, iar poliţiştii
de  frontieră  l-au  sancționat  contravențional  pe  bărbat  cu
amendă  în  cuantum  de  5.000  lei,  conform  art.  18  din  OUG
190/2000 republicată.

 


